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Protokół Nr XXX/16  
 
z XXX sesji Rady Miejskiej w Pabianicach, która odbyła się w dniu 
8 listopada 2016 r. w sali nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach 
ul. Zamkowa 16 
 
Stan Radnych – 22 
Obecnych – 21 (Zał. Nr 1) 
Radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji. 
 
Ad.1. 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski otworzył o godz. 16.00 XXX sesję 
Rady Miejskiej w Pabianicach. Powitał Radnych, Prezydenta z jego 
najbliższymi współpracownikami oraz pozostałych zaproszonych gości.  
 
Ad.2. 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że wszyscy radni 
otrzymali zmieniony porządek obrad. (Zał. Nr 2) Zapytał, czy są uwagi do 
porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Żeligowski poprosił o wskazanie projektów uchwał, 
które będą przyjmowane w głosowaniu imiennym.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski wskazał projekt uchwały do 
głosowania imiennego – pkt.29. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia 
Podstrefą Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej działek położonych na 
terenie Gminy Miejskiej Pabianice.   
 
Ad.3. 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że protokoły 
Nr XXVIII/16 z dnia 15.09.2016 r. i Nr XXIX/16 z dnia 06.10.2016 r. zostały 
wyłożone w Biurze Rady Miejskiej do wglądu w ustawowym terminie. 
Do treści protokołów nie zgłoszono uwag, wobec tego uważa protokoły za 
przyjęte. 
 
Ad.4. 
dot.  Powołania Komisji Uchwał i Wniosków.  
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski zaproponował do Komisji Uchwał 
i Wniosków radnych: Adama Kaczorowskiego, Zofię Kriger – Kozłowską 
i Jarosława Lesmana. Radni wyrazili zgodę. 
 
Głosowanie: za przyjęciem ww. składu –  za – 20,  przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0 . Ww. skład Komisji został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad.5. 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił informację dot. wydanych 
zarządzeń, przygotowanych projektów uchwał, ważniejszych decyzji oraz 
spotkań za okres od dnia 12 września 2016 r do 31 października 2016 r. (Zał. 
Nr 3) Wprowadzenie zakazu wjazdu tirów do Łodzi nie spowodowało 
znacznego zwiększenia liczby przejazdów na naszym odcinku drogi krajowej 
71. Odbyły się badania natężenia ruchu w godz. 6.00-22.00, w dniu 26 
października - przez Pabianice przejechały 454 tiry (222 w kierunku centrum, 
232 w kierunku Rzgowa). Poprzednie badania 12 października - 445 tirów i 
28 września - 488 tirów. Nadeszła negatywna odpowiedź z Ministerstwa 
Infrastruktury i Budownictwa na pismo samorządów o zniesienie poboru 
opłaty elektronicznej za przejazd autostradą A1 na odcinku węzeł Łódź 
Północ – węzeł Tuszyn oraz wprowadzenia zakazu ruchu samochodów 
ciężarowych lub poboru opłat na dk71. W II edycji budżetu obywatelskiego 
zagłosowało 2882 pabianiczan, większość przez internet. Do realizacji weszło 
10 zadań, trzy najpopularniejsze to droga rowerowa na ul. Zamkowej, tężnie 
solankowe na Bulwarach i „Wieloryb CZUJ-CZUJ! – Górka Aktywności” na 
Piaskach. Opinie na temat budżetu obywatelskiego mieszkańcy mogli 
zgłaszać do dzisiaj w ankiecie ewaluacyjnej. Jej wyniki zostaną 
przedstawione do 20 listopada. Zdecydowana większość projektów z 
pierwszej edycji została zrealizowana. W październiku zostało oddane do 
użytku boisko przy SP 8, zakupiony autobus dla klubu Włókniarz. Na 
ukończeniu termomodernizacja stropodachu PTC, wyłoniony wykonawca 
modernizacji boiska do siatkówki. Zamontowano nowe oświetlenie uliczne na 
ul. Wiejskiej - 16 kompozytowych słupów oświetleniowych z oprawami LED. 
Trwa budowa chodnika i ścieżki rowerowej. W części zrobiona została już 
podbudowa i obrzeże z przygotowaniem terenu pod położenie nawierzchni z 
kostki na chodniku i asfaltu na ścieżce rowerowej. Termin wykonania prac 
upływa w grudniu. Zakończyła się inwestycja na ul. Kasztelańskiej. W trakcie 
realizacji są: budowa ul. Próżnej i remont chodnika wraz z zatoką parkingową 
ul. Matejki (od Skłodowskiej do Moniuszki).  Do realizacji w tym miesiącu: 
remont miejsc postojowych ul. Wajsówny, remont nawierzchni jezdni ul. Jana 
Pawła II (VII łopatka), remont chodnika wraz z zatoką parkingową ul. 
Konopnickiej, remont chodnika ul. Ewangelicka. Został przekazany 
wykonawcy plac budowy na ul. Sienkiewicza pod remont nawierzchni jezdni i 
chodnika na całej długości. Przed rozstrzygnięciem jest przetarg na 
opracowanie (w dwóch wariantach) koncepcji zagospodarowania Bulwarów 
ze wskazaniem kierunków rozwoju. Na bazie wybranego wariantu 
wykonawca ma opracować dokumentację projektową i kosztorysową dla 
poszczególnych zamierzeń. Wpłynęły trzy oferty. Została podpisana umowa 
na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowo-wykonawczej budowy 
Regionalnego Centrum Sportów Wodnych na Lewitynie. Termin wykonania do 
19 grudnia. Zawarta została również umowa z wykonawcą pełnej 
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dokumentacji aplikacyjnej do projektu „komunikacyjnego”. Otrzymaliśmy 
dotację na opracowanie programu rewitalizacji miasta. Wartość projektu 
wynosi 129.780 zł, wnioskowana kwota dotacji 116 002  zł. Druga pozyskana 
dotacja dotyczy projektu „Rodzina, ach rodzina”, wartość projektu to ponad 
983 tys. zł, dofinansowanie 833 tys. zł. Z programu usług wspierających 
skorzysta 100 rodzin z Pabianic zarejestrowanych w MCPS. Pabianice 
zostały „Wzorową gminą województwa łódzkiego” w kategorii transport. 
Organizatorem ogólnopolskiego konkursu „Wzorowa Gmina” jest 
Wydawnictwo Europa Press Media przy współudziale Urzędów 
Marszałkowskich, Urzędów Wojewódzkich oraz Związku Powiatów Polskich. 
To była pierwsza łódzka edycja. Wpłynęły dwie oferty na wyposażenie strefy 
płatnego parkowania – przetarg przed rozstrzygnięciem. Oddane zostały do 
użytku dwa nowe obiekty – plac zabaw Nivea w centrum i siłownia plenerowa 
na Piaskach, wygrane w głosowaniu mieszkańców. Gorącym tematem była 
Szkoły Podstawowej nr 9 – nie zapadła żadna decyzja w sprawie SP 9 tym 
bardziej decyzja o jej rzekomej likwidacji. Wpłynęły oferty przetargowe na 
odbiór i unieszkodliwienie odpadów z terenu GMP, ze względu na wysokość 
złożonej oferty podjęto decyzję o negocjacji z wykonawcą o przedłużenie 
umowy, która jest w chwili obecnej na zasadach zamówienia  
uzupełniającego, jest w trakcie ustalenia na jaki czas to będzie, jak również 
będzie występował z wnioskiem o ponowne ogłoszenie przetargu i złożenie 
ofert, zaproponowana stawka jest nie satysfakcjonująca i dlatego wnioskował 
o zdjęcie 3 projektów uchwał z porządku obrad dzisiejszej sesji. Nadzór 
prawny Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego wszczął postępowania nadzorcze 
w zakresie 3 uchwał Rady Miejskiej: jedno postępowanie dotyczy uchwał 
wyrażających zgody na oddanie w użyczenie wieczyste Pabianickiej 
Spółdzielni Mieszkaniowej. Organ nadzoru uznał, że warunki tego 
przeniesienia nie powinna określać Rada Miejska a Prezydent w umowie z 
PSM. W związku z zawiadomieniem udzielono wyjaśnień.  Wg stanu na dzień 
dzisiejszy uchwały nie zostały zaskarżone, w związku z tym obowiązują w 
kształcie przyjętym przez Radę Miejską; kolejne postępowanie dotyczy 
uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości w gminie, organ 
nadzoru zakwestionował treść regulaminu, która zdaniem organu nadzoru 
zawiera powtórzenia treści ustaw oraz wychodzi poza delegację ustawową. 
Prezydent Miasta zobowiązał się do przedłożenia Radzie uchwały, która 
uwzględni stanowisko nadzoru prawnego. 
 
Ad.6.  
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił sprawozdania z realizacji 
zadań oświatowych w Gminie Miejskiej Pabianice w roku szkolnym 
2014/2015. Zgodnie z ustawą o systemie oświaty jest zobowiązany do 
przedłożenia powyższego sprawozdania Radzie w terminie do końca 
października 2015r. (Zał. Nr 4) 
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Rada powyższe sprawozdanie przyjęła do akceptującej wiadomości. 
 
Ad.7. 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że zgodnie 
z Regulaminem Rady Miejskiej w Pabianicach wnioski i interpelacje radni 
zgłaszają na piśmie, a zapytania wnoszone są ustnie. 
 
Radny Antoni Hodak złożył 3 wnioski: 
- dot. rozważenia wprowadzenia w Urzędzie Miejskim systemy 
Elektronicznego Zarządzania Dokumentacją; (Zał. Nr 5) 
- dot. budowy II części ciągu pieszo-rowerowgo z oświetleniem, wzdłuż ul. 
Wiejskiej; (Zał. Nr 6) 
-  dot. wyrównania chodnika na ul. Dąbrowskiego (Ostatnia – Toruńska); (Zał. 
Nr 7) 
oraz interpelację w sprawie szczegółowego kosztorysu budowy boiska 
wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej nr 17 (Zał. Nr 8). 
 
Radny Tadeusz Feliksiński przedstawił stanowisko Klubu PiS w sprawie 
doktora Jarosława Lesmana. (Zał. Nr 9) 
 
Radna Monika Cieśla złożyła 3 wnioski:  
- w sprawie zarezerwowania czasu antenowego oraz uruchomienia programu 
w telewizji lokalnej Pro-MOK pn. „Gorący temat”; (Zał. Nr 10) 
- w sprawie wyboru gwiazd na Dni Miasta; (Zał. Nr 11) 
- w sprawie sesji on-line. (Zał. Nr 12) 
Zapytała, czy w bieżącym roku będzie dokonywana naprawa torowiska na 
odcinku w okolicach Parafii św. Floriana.  
Ustosunkowała się do odpowiedzi do interpelacji w sprawie stworzenia 
gazety samorządowej. Pojawiają się wątpliwości natury prawnej, 
powoływanie się na Rzecznika Praw Obywatelskich, o stworzenie przez 
gminy samorządu takiej gazetki, odesłała do Gminy Pabianice. Zapytała, czy 
w naszym kraju obowiązują różne porządki prawne, bo w jednej gminie może 
taka gazeta funkcjonować, a w drugiej są jakieś wątpliwości prawne. 
Poprosiła o wyjaśnienie tej sytuacji i wskazanie podstawy prawnej, że nie 
można  stworzyć takiej gazety. 
 
 
Radny Piotr Różycki złożył wniosek o przekazanie informacji o wszystkich 
podmiotach gospodarczych od początku 2016 roku dokonujących dostaw 
towarów oraz świadczących usługi wraz z ich zakresem działalności na rzecz 
Urzędu Miejskiego oraz podległych jednostek budżetowych (Zał. Nr 13) oraz 
2 interpelacje: 
- w sprawie tekstu artykułów: „Szpital w dołku” oraz „W spółce z mamą i 
tatą”;(Zał. Nr 14) 
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- w sprawie bazy kandydatów na członków rad nadzorczych spółek (Zał. Nr 
15) 
 
Radna Katarzyna Miękina złożyła interpelację o uwzględnienie w planie 
inwestycji miasta Pabianic na 2017 r. zadania dotyczącego budowy sieci 
kanalizacji deszczowej oraz budowy sieci kanalizacji sanitarnej na ulicy 
Sempołowskiej. (Zał. Nr 16) 
 
Radny Wojciech Wójtowicz złożył wniosek o uporządkowanie odcinka ulicy 
Baczyńskiego sąsiadującego z obiektem starego szpitala, przy ulicy 
Szpitalnej. (Zał. Nr 17) 
 
Radny Piotr Duraj złożył 3 interpelacje: 
- w sprawie dostosowania lub przebudowy podjazdu dla wózków do Poradni 
Pediatrycznej Przychodni nr 1 przy ulicy Wileńskiej 61; (Zał. Nr 18) 
- w sprawie zorganizowania jednego miejsca odjazdów i przyjazdów 
pojazdów komunikacji autobusowej międzymiastowej; (Zał. Nr 19) 
- w sprawie rozszerzenia nocnej komunikacji autobusowej z Łodzią 
z dotychczas obowiązującej w weekendy na pozostałe dni tygodnia. (Zał. Nr 
20) 
 
Radny Adam Kaczorowski złożył zapytanie w sprawie zasad korzystania 
z miejskiego basenu w Pabianicach. (Zał. Nr 21) 
 
Radny Krzysztof Rąkowski złożył prośbę o zmianę koordynacji świetlnej 
|na skrzyżowaniu ulic Nawrockiego i Grota Roweckiego – skrzyżowanie przy 
ryneczku dla poprawy bezpieczeństwa mieszkańców naszego miasta. 
 
Ad.8.  
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski przedstawił projekt uchwały 
w sprawie podtrzymania stanowiska zawartego w uchwa le 
Nr XXVIII/352/16 Rady Miejskiej w Pabianicach z dni a 15 września 2016 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Pabianic. 
(Zał. Nr 22) Wskazał, że wszyscy radni otrzymali treść uzasadnienia. 
Ze względu na kwestię ochrony danych osobowych nie będzie ono tutaj 
cytowane. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacyjnej. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacyjnej zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
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Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski zapytał, czy skarżący jest obecny 
na dzisiejszej sesji Rady i czy chciałby ktoś zabrać głos w tej sprawie. 
Nie ma. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 20,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/385/16 została podjęta. (Zał. Nr 23) 
 
Ad.9.  
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski przedstawił projekt uchwały 
w sprawie podtrzymania stanowiska zawartego w uchwale Nr XXV/ 288/16 
Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 21 kwietnia 201 6 r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Pabianic i  Dyrektora 
Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej w Pabianicach.   
(Zał. Nr 24) Wskazał, że wszyscy radni otrzymali treść uzasadnienia. 
Ze względu na kwestię ochrony danych osobowych nie będzie ono tutaj 
cytowane. 
 
Dyrektor MCPS Bożena Bednarska powiedziała, że sprawa jest w sądzie 
okręgowym. Osoba ta otrzymuje wsparcie w ramach pracy socjalnej, 
świadczenia pieniężne, jak również pomoc w formie posiłków w Towarzystwie 
im. Brata Alberta w ramach programu rządowego. Z własnej woli nie dopełniła 
obowiązku zgłoszenia się na komisję i utraciła prawo do renty inwalidzkiej 
wypłacanej przez ZUS. i do komisji orzecznictwa przy Starostwie 
Powiatowym w celu uzyskania orzeczenia o niepełnosprawności. Pracownik 
socjalny doprowadził do tego, że te wnioski zostały złożone. Osoba ta 
wymaga systematycznego leczenia. Czekamy na podtrzymanie stanowiska 
przez sąd okręgowy na umieszczenie tej osoby w szpitalu i podjęcie leczenia. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa. 
 
Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman powiedział, że Komisja Zdrowia, 
Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa zaopiniowała pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski zapytał, czy skarżący jest obecny 
na dzisiejszej sesji Rady i czy chciałby ktoś zabrać głos w tej sprawie. 
Nie ma. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 20,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/386/16 została podjęta. (Zał. Nr 25) 
 
 



7 

Ad.10.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w bud żecie miasta Pabianic na 2016 r. – proj. Nr 1.  (Zał. Nr 26) Wydział 
Ochrony Środowiska - przenosi się środki z zadania bieżącego „Utrzymania 
zieleni na terenie miasta" na zadanie inwestycyjne „ Wykonanie alei w Parku 
Wolności -etap II" w wysokości 56.200 zł. Zwiększone środki pozwolą na 
wykonanie drugiej części alei głównej w parku. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacji oraz Komisja 
Budżetu i Finansów. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Nie ma uwag. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 20,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/387/16 została podjęta. (Zał. Nr 27) 
 
 
Ad.11.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
bud żetu miasta Pabianic na 2016 r. – proj. Nr 2. (Zał. Nr 28) Miejskie 
Centrum Pomocy Społecznej - dochody w kwocie 38.175 zł pochodzą 
z podpisanej w dniu 23.08.2016 r. umowy dotacji nr 222/EE/D/2016 pomiędzy 
WFOŚiGW a Miastem Pabianice na wsparcie realizacji zadania 
realizowanego przez MCPS pod nazwą „Pora na Eko-Seniora - promocja 
walorów przyrodniczych województwa łódzkiego poprzez uwrażliwienie na 
bioróżnorodność starszego pokolenia mieszkańców Pabianic, powiatu 
pabianickiego i województwa łódzkiego". Wpływy w wysokości 2.150 zł 
stanowią dochód ze sprzedaży produktów wykonanych przez uczestników 
Warsztatów Terapii Zajęciowej z przeznaczeniem na pokrycie wydatków 
związanych z integracją społeczną uczestników. Dokonuje się zwiększenia 
planu wydatków bieżących MCPS w związku z występującym niedoborem 
środków na pokrycie odpłatności za pobyt w Domach Pomocy Społecznej w 
wysokości 437.000 zł poprzez przeniesienie planu wydatków bieżących 
z Wydziału Inwestycji i Eksploatacji. 
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Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa 
oraz Komisja Budżetu i Finansów. 
 
Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman powiedział, że Komisja Zdrowia, 
Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa zaopiniowała pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. Zwrócił 
uwagę na nazwę zadania „Pora na Eko-Seniora - promocja walorów 
przyrodniczych województwa łódzkiego poprzez uwrażliwienie na 
bioróżnorodność starszego pokolenia mieszkańców Pabianic, powiatu 
pabianickiego i województwa łódzkiego" w uzasadnieniu. 
 
Skarbnik Miasta Anna Łosiak powiedziała, że tak brzmi nazwa programu. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz stwierdził, że nie ma wpływu na 
nazewnictwo ogłaszanych programów. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 20,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/388/16 została podjęta. (Zał. Nr 29) 
 
Ad.12.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła projekt uchwały w sprawie zmian 
bud żetu miasta Pabianic na 2016 r. – proj. Nr 3. (Zał. Nr 30) Uzyskane 
dochody z tytułu wydanych licencji na wykonywanie transportu zbiorowego 
w wysokości 2.200 zł przeznacza się na zwiększenie planu wydatków 
w Wydziale Infrastruktury Technicznej i Komunikacji na wykonanie usług 
w zakresie utrzymania przystanków komunikacyjnych. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacji oraz Komisja 
Budżetu i Finansów. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 20,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/389/16 została podjęta. (Zał. Nr 31) 
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Ad.13.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w bud żecie miasta Pabianic na 2016 r. – proj. Nr 4.  (Zał. Nr 32) Wydział 
Edukacji Kultury i Sportu - zwiększenie planu wydatków wynika 
z uruchomienia dodatkowych 6 grup przedszkolnych od 1 września br. 
w związku z ustawowym obowiązkiem objęcia wychowaniem przedszkolnym 
dzieci czteroletnich oraz z analizy budżetów i przewidywanych wykonań 
wydatków wynikających z nowej organizacji pracy na rok szkolny 2016/2017 
w wysokości 730.000 zł. Środki na zwiększenie pochodzą 
z niewykorzystanych środków zabezpieczonych na rzecz realizacji 
ewentualnych wypłat z tytułu udzielonego poręczenia spółce ZWiK. 
Przeniesienia między wydatkami w wydziale wynikają z urealnienia planu po 
analizie wykonanej za okres 10 miesięcy br. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisja Budżetu 
i Finansów. 
 
Przewodnicząca Komisji Katarzyna Miękina powiedziała, że Komisja Oświaty, 
Kultury i Sportu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 20,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/390/16 została podjęta. (Zał. Nr 33) 
 
Ad.14.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
bud żecie miasta Pabianic na 2016 r. – proj. Nr 5 . (Zał. Nr 34) Powyższe 
zmiany polegają na przeniesieniu środków z wydatków bieżących Wydziału 
Inwestycji i Eksploatacji w wysokości 80.250 zł do Kancelarii Prezydenta 
Miasta na pokrycie opłat sądowych po przejętej masie spadkowej po 
zmarłym. W wyniku braku spadkobiercy Gmina ponosi odpowiedzialność 
majątkową za długi spadkowe po zmarłym do wartości czynnej spadku. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacji oraz Komisja 
Budżetu i Finansów. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 20,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/391/16 została podjęta. (Zał. Nr 35) 
 
Ad.15.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie zmian w bud żecie miasta Pabianic na 2016 r. – proj. Nr 6. (Zał. 
Nr 36) Zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych w Straży Miejskiej w 
wysokości 90.000 zł przeznacza się na zakup samochodu z zabudowa 
specjalną. Środki przenosi się z Wydziału Urbanistyki zmniejszając plan na 
zadania inwestycyjnego pn. „Rewitalizacja Traktu Krakowskiego wraz ze 
Starym Rynkiem w Pabianicach - przywrócenie znaczenia głównej ulicy z 
rynkiem jako modelowy przykład istoty rewitalizacji. 
  
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacji, Komisja 
Zdrowia Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa oraz Komisja 
Budżetu i Finansów. 
 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman powiedział, że Komisja Zdrowia 
Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa zaopiniowała pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 20,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/392/16 została podjęta. (Zał. Nr 37) 
 
Ad.16.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła projekt uchwały w sprawie zmian 
bud żetu miasta Pabianic na 2016 r. – proj. Nr 7 . (Zał. Nr 38) Wydział 
Edukacji Kultury i Sportu - plan dochodów zostaje zwiększony o kwotę 
77.076,54 zł z tytułu: dotacji z WFOSiGW na realizację projektu 
pn.:„Zmieniam siebie - zmieniam świat-program edukacji ekologicznej dla 
uczniów Szkoły Podstawowej nr 14 w Pabianicach"-2016 r.-12.000 zł; 
wpływami z opłat za korzystanie z wyżywienia w stołówkach przedszkolnych 
wynikający z większej niż planowano liczby dzieci przedszkolnych od m-ca 
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września - 59.700 zł; odszkodowaniem od ubezpieczyciela z tytułu 
zniszczonego mienia szkoły - 5.376,54 zł. Pozyskane środki przeznacza się 
na zwiększenie planu wydatków bieżących w Wydziale EKS odpowiednio do 
specyfiki wprowadzonych dochodów. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisja Budżetu 
i Finansów. 
 
Przewodnicząca Komisji Katarzyna Miękina powiedziała, że Komisja Oświaty, 
Kultury i Sportu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 20,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/393/16 została podjęta. (Zał. Nr 39) 
 
 
Ad.17.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie zmian bud żetu miasta Pabianic na 2016 r. – proj. Nr 8.  (Zał. Nr 
40) Zmiana planu finansowego w Zarządzie Dróg i Zieleni Miejskiej wynika z 
wyższych wpływów ze zleceń oraz zwiększenia odpisów amortyzacyjnych od 
środków trwałych otrzymanych w 2016 r. Dokonane zmiany powodują 
zwiększenie kwoty przychodów i kosztów o 1.058.340 zł. Wysokość 
odpisów amortyzacyjnych wzrosła w stosunku do zaplanowanych o 239.140 
zł. Ponadto dokonano zmiany stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej 
poprzez przesunięcie niewykorzystanych środków przeznaczonych do 
utrzymania Strefy Płatnego Parkowania w związku z zawieszeniem poboru 
opłat od 01.07.2016 r. do 31.12.2016 r. do stawki kalkulacyjnej dotacji w 
zakresie utrzymania dróg miejskich. 
 

Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacji oraz Komisja 
Budżetu i Finansów. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
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Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 19,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/394/16 została podjęta. (Zał. Nr 41) 
 

Ad.18.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła projekt uchwały w sprawie zmian 
bud żetu miasta Pabianic na 2016 r. – proj. nr 9. (Zał. Nr 42) Kancelaria 
Prezydenta Miasta - w związku z przyznanym odszkodowaniem za 
uszkodzone drzwi wejściowe do Urzędu Miejskiego zwiększa się plan po 
stronie dochodów i wydatków o kwotę 4.523zl z przeznaczeniem na pokrycie 
kosztów naprawy. 
 

Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 19,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/395/16 została podjęta. (Zał. Nr 43) 
 
Ad.19.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian  
w bud żecie  miasta  Pabianic  na 2016 r. – proj . Nr 10. (Zał. Nr 44)  
Zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych w Schronisku dla zwierząt w 
wysokości 30.000 zł przeznacza się na zakup autoklawu i ultrasonografu. 
Środki przenosi się z Wydziału Urbanistyki zmniejszając plan na zadania 
inwestycyjnego pn. „ Rewitalizacja Traktu Krakowskiego wraz ze Starym 
Rynkiem w Pabianicach - przywrócenie znaczenia głównej ulicy z rynkiem 
jako modelowy przykład istoty rewitalizacji. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacji oraz Komisja 
Budżetu i Finansów. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
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Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 19,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/396/16 została podjęta. (Zał. Nr 45) 
 
Ad.20.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła projekt uchwały w sprawie zmian 
bud żetu miasta Pabianic na 2016 r. – proj. Nr 11. (Zał. Nr 46) Zwiększenie 
dochodów realizowanych przez Żłobek Miejski następuje z tytułu opłat za 
czesne. Uzyskane środki przeznacza się na zwiększenie planu wydatków 
bieżących w wysokości 11.520 zł oraz wydatków inwestycyjnych w kwocie 
18.480 zł z przeznaczeniem na zakup altan ogrodowych dla dzieci oraz 
zakup maglownicy elektrycznej. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Zdrowia Polityki 
Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman powiedział, że Komisja Zdrowia 
Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa zaopiniowała pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 19,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/397/16 została podjęta. (Zał. Nr 47) 
 
Ad.21.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w bud żecie miasta Pabianic na 2016 r. – proj. Nr 12. (Zał. Nr 48) 
Kancelaria Prezydenta Miasta - po analizie wykonania wydatków bieżących 
potrzebnych do realizacji systemu gospodarki odpadami wystąpiła 
konieczność przeniesienia kwoty 87.000 zł z działu 900 do działu 750. 
Przeniesienie środków między wydatkami inwestycyjnymi: przełącznik 
sieciowy (switch) zmniejszenie o kwotę 21.050 zł; drukarka laserowa 
sieciowa A3 zmniejszenie o kwotę 1.900 zł; system klimatyzacji II piętro 
budynku św. Jana 10 zmniejszenie o kwotę 18.390 zł i utworzenie nowego 
zadania pn."Zakup licencji wraz z wdrożeniem oprogramowania systemu 
kadrowo-płacowego" z kwotą 41.340 zł. Nowy system będzie miał znacznie 
szybką funkcjonalność od obecnego. Zapewni on m.in. obsługę jednostek 
podległych urzędowi, obsługę częściowego finansowania z Funduszy 
Europejskich, obsługę umów z Powiatowego Urzędu Pracy a także szerszy 
zakres sprawozdawczości i analizy finansowej. Pozwoli ponadto na pełną 
integrację z Zintegrowanym Systemem Informatycznym Urząd NT przez co 



14 

uniknie się wielokrotnego wprowadzania tych samych danych. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów.  
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Różycki zapytał, czy ten program „Plotka” jest jedyny dostępny 
na rynku. 
 
Sekretarz Miasta Paweł Rózga powiedział, że jest to jedyny program, który 
współpracuje z integrowanym systemem informatycznym ZSI funkcjonującym 
w Urzędzie.  
 
Radny Piotr Różycki zapytał, od jakiej firmy został zakupiony. 
 
Sekretarz Miasta Paweł Rózga odpowiedział, że jest to firma Sputnik. Jest 
właścicielem ZSI Urząd. Jest to program autorski. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 19,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/398/16 została podjęta. (Zał. Nr 49) 
 
Ad.22.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w bud żecie miasta Pabianic na 2016 r. – proj. Nr 13. (Zał. Nr 50) Wydział 
Inwestycji i Eksploatacji - przenosi się z planu wydatków bieżących kwotę 
5.000 zł na zadanie inwestycyjne pn."Poprawa efektywności wykorzystanie 
energii w budynkach użyteczności publicznej Gminy Miejskiej Pabianice". 
Pozwoli to na pozyskanie niezbędnych dokumentów do przeprowadzenia 
procedury dla planowanego przedsięwzięcia m.in. map d/c lokalizacyjnych, 
wypisów z tekstu planu. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Zdrowia Polityki 
Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman powiedział, że Komisja Zdrowia 
Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa zaopiniowała pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
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Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 19,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/399/16 została podjęta. (Zał. Nr 51) 
 
Ad.23.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pa bianice na lata 
2016 – 2025 – proj. Nr 14. (Zał. Nr 52) Aktualizacja WPF na lata 2016-2025 
stanowi obowiązek ustawowy, a przygotowany projekt uchwały jest 
konsekwencją podjętych Uchwał, wydanych Zarządzeń oraz złożonego 
projektu uchwały na sesję w m-cu listopadzie. Szczegółowe wyjaśnienie 
zmian obrazuje załącznik nr 2 - „Objaśnienia przyjętych wartości do WPF 
Gminy Miejskiej Pabianice". 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 19,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/400/16 została podjęta. (Zał. Nr 53) 
 
Ad.24.  
Skarbnik Miasta Anna Łosiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie opłaty 
prolongacyjnej. (Zał. Nr 54) W związku ze zmianą przepisów ustawy z dnia 
29 sierpnia 1997 r. Ordynacja podatkowa dotyczących opłaty prolongacyjnej, 
pobieranej przez organy podatkowe z tytułu: odroczenia terminu płatności 
podatku, rozłożenia na raty zapłaty podatku, odroczenia zapłaty zaległości 
podatkowej wraz z odsetkami za zwłokę, rozłożenia na raty zapłaty zaległości 
podatkowej wraz z odsetkami za zwłokę, w odniesieniu do podatków 
stanowiących dochód Gminy Miejskiej Pabianice należy dostosować zapis w 
uchwale RMP do obowiązującego brzmienia, wskazanego przez 
ustawodawcę. W poprzedniej uchwale nr LVI/507/05 RMP z dnia 14 grudnia 
2005r. w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej  było: Stawka opłaty 
prolongacyjnej wynosi 50% ogłaszanej na podstawie art. 56 § 3 ustawy z dnia 
29 sierpnia 1997r. - Ordynacja podatkowa stawki odsetek za zwłoką. Zgodnie 
ze zmienionym art. 57 § 7, korespondującym z art. 57 § 2, art. 56d ustawy 
Ordynacja podatkowa winno być: „Stawka opłaty prolongacyjnej jest równa 
obniżonej stawce odsetek za zwłokę, ogłaszanej na podstawie art. 56d 
ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. Ordynacja podatkowa. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów. 
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Przewodniczący Komisji Tadeusz Feliksiński powiedział, że Komisja Budżetu 
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 18,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/401/16 została podjęta. (Zał. Nr 55) 
 
Ad.25.  
Zastępca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek omówiła projekt 
uchwały w sprawie powołania spółdzielni socjalnej pn. Spółdzielnia 
Socjalna – Zielone Pabianice z siedzib ą w Pabianicach. (Zał. Nr 56) 
Zgodnie z przepisami ustawy z dnia 27 kwietnia 2006 roku o spółdzielniach 
socjalnych przedmiotem działalności spółdzielni socjalnej jest prowadzenie 
wspólnego przedsiębiorstwa w oparciu o pracę osób zagrożonych 
wykluczeniem społecznym. Spółdzielnię socjalną mogą założyć m. in. 
jednostki samorządu terytorialnego oraz organizacje pozarządowe w 
rozumieniu ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
Spółdzielnia socjalna jest przedsiębiorstwem społecznym o rynkowej 
orientacji, realizującym specyficzne potrzeby osób zagrożonych 
wykluczeniem z rynku pracy i niskich kwalifikacjach zawodowych a także 
osób niepełnosprawnych tworząc dla nich formy tymczasowego i stałego 
zatrudnienia. Wychodząc naprzeciw potrzebom społecznym osobom 
długotrwale bezrobotnym, Miasto Pabianice i Stowarzyszenie Oratorium - 
Przygoda Życia we współpracy z Ośrodkiem Wsparcia Ekonomii Społecznej 
Centrum KLUCZ podjęły decyzję o powołaniu Spółdzielni Socjalnej - Zielone 
Pabianice. Powstanie spółdzielni jest możliwe dzięki projektom 
współfinansowanym ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. 
Spółdzielnia otrzyma wsparcie na utworzenie sześciu nowych miejsc pracy (w 
wysokości 20 tys. zł na osobę - razem 120 tys. zł) oraz na 
wsparcie pomostowe w wysokości 1850 zł na osobę przez pierwsze 6 
miesięcy funkcjonowania spółdzielni (razem 66,6 tys. zł) z możliwością 
przedłużenia wsparcia na kolejne 6 miesięcy. Łączna wartość wsparcia może 
wynieść 233,4 tys. zł. Spółdzielnia Socjalna - Zielone Pabianice w pierwszym 
roku swojej działalności zajmować się będzie pielęgnacją i utrzymywaniem w 
ładzie i czystości terenów zielonych oraz porządkowaniem chodników i 
placów należących do miasta. W kolejnych latach, w miarę 
rozwoju Spółdzielni będzie ona poszerzać zakres swojej działalności o usługi 
remontowe, usługi informatyczne (pogotowie informatyczne), sprzątanie 
pomieszczeń, usługi gastronomiczne oraz usługi opiekuńcze. Będzie także 
oferować swoje usługi dla innych podmiotów i osób indywidualnych. 
Szczegółowe zasady funkcjonowania powołanej spółdzielni socjalnej 
określone zostaną w statucie. W przypadku gdy jednym z organów 
założycielskich spółdzielni jest jednostka samorządu terytorialnego, do 
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wniosku o wpis spółdzielni do Krajowego Rejestru Sądowego dołącza się 
uchwałę organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego o 
powołaniu spółdzielni socjalnej. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Zdrowia Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa . 
 
Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman powiedział, że Komisja Zdrowia 
Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa zaopiniowała pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 18,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/402/16 została podjęta. (Zał. Nr 57) 
 
Ad.26.  
Zastępca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Centrum Pomocy 
Społecznej w Pabianicach. (Zał. Nr 58) Wprowadzona zmiana ustawy 
z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 
wskazuje na konieczność utworzenia placówki wsparcia dziennego. 
Placówka ta o nazwie „Junior" działać będzie w strukturach Miejskiego 
Centrum Pomocy Społecznej od dnia 1 stycznia 2017 r. Obowiązujący Statut 
Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej nadany został Uchwałą nr 
XXIII/256/16 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 29 lutego 2016 r. wymaga 
dostosowania do ustawowych zmian. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Zdrowia Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa . 
 
Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman powiedział, że Komisja Zdrowia 
Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa zaopiniowała pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 18,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/403/16 została podjęta. (Zał. Nr 59) 
 
Ad.27.  
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz omówił projekt uchwały w sprawie 
nadania Statutu Zarz ądowi Dróg Miejskich w Pabianicach. (Zał. Nr 60) 
Uchwałą Nr XXVI/331/16 z dnia 16 czerwca 2016 r. Rada Miejska 
w Pabianicach zdecydowała o likwidacji zakładu budżetowego Zarząd Dróg  
 Zieleni Miejskiej w Pabianicach oraz o utworzeniu samorządowej jednostki 
budżetowej pod nazwą Zarząd Dróg Miejskich w Pabianicach. §6 
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ww. uchwały stanowi, iż organizacja wewnętrzna i zasady funkcjonowania 
nowo utworzonej samorządowej jednostki budżetowej zostaną określone 
w statucie, przyjętym odrębną uchwałą. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 18,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/404/16 została podjęta. (Zał. Nr 61) 
 
Ad.28.  
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz omówił projekt uchwały w sprawie 
przyj ęcia „Strategii Rozwoju Miasta Pabianice na lata 201 6 – 2022”. (Zał. 
Nr 62) "Strategia Rozwoju Miasta Pabianice na lata 2016 - 2022", zwana 
dalej Strategią, to najważniejszy dokument planistyczny, wyznaczający 
główne kierunki rozwoju naszego Miasta na najbliższe lata. Minął okres 
obowiązywania "Strategii Rozwoju Gospodarczego Miasta Pabianice", która 
obowiązywała w latach 2001 - 2015. Dokument był opracowany na podstawie 
ówczesnych materiałów planistycznych. Większość zawartych w niej celów 
została określona do 2015 r. W związku z tym, zaistniała konieczność 
opracowania i przyjęcia strategii na kolejne lata. Wyzwania ale i szanse jakie 
się w związku z tym pojawiają przed naszym miastem, są kluczowe dla jego 
przyszłości. "Strategia Rozwoju Miasta Pabianice na lata 2016 - 2022" ma 
charakter otwarty, jest zaproszeniem do współpracy wszystkich partnerów 
społecznych. Z pewnością jej realizacja przyczyni się do dynamicznego 
rozwoju naszego miasta. Dokument jest niezbędny do ubiegania się o 
dofinansowanie przedsięwzięć ze środków z Unii Europejskiej, w tym 
projektów ujętych w Strategii Rozwoju Łódzkiego Obszaru Metropolitalnego 
zidentyfikowanych w ramach trybu pozakonkursowego (ZIT) - ,.Modernizacja 
i rozwój komunikacji miejskiej w Pabianicach" oraz ”Poprawa efektywności 
wykorzystania energii w budynkach użyteczności publicznej Gminy Miejskiej 
Pabianice". Projekt strategii został poddany konsultacjom społecznym, 
zgodnie z zasadami oraz w trybie określonym w uchwale nr XXIII/265/16 
Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 29 lutego 2016 r w sprawie ogłoszenia 
tekstu jednolitego uchwały Nr VIII/88/15 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 
26 marca 2015 r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z 
mieszkańcami Miasta Pabianic oraz z organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Konsultacje zostały 
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przeprowadzone w okresie od dnia 20 czerwca 2016 r. do dnia 4 lipca 2016 r. 
w następujących formach: wysłuchania publicznego, zbierania opinii lub 
propozycji na piśmie, w tym drogą elektroniczną, przedłożenia do konsultacji 
Pabianickiej Radzie Działalności Pożytku Publicznego. Uwagi zgłoszone do 
projektu Strategii podczas konsultacji zostały uwzględnione w całości i ujęte 
w treści Strategii. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
 
Radny Tadeusz Feliksiński zapytał, kto jest autorem i jaki był koszt 
przygotowania tej potężnej pracy – Strategia Rozwoju Miasta Pabianic na lata 
2016 – 2022. Ma kilka uwag. Strategia ta pisana jest trudnym językiem m.in. 
na str. 6 – w tabeli jest Misja, Wizja, Specjalizacje, Pola operacyjne, Kierunki 
działania. Na str. 16 – pracujących pabianiczan jest 14.500, natomiast w 
wieku produkcyjnym 45.000 pabianiczan. Dodając do pabianiczan 
pracujących – 14.500 bezrobotnych – 3.805 to i tak pozostaje dużo 
pabianiczan, o których nic nie wiadomo. Na str. 45 zostało zdefiniowane 
stosunkowo krótko pojęcie Misji. Misja precyzyjnie wskazuje cel działania 
Miasta Pabianice oraz precyzuje kluczowe obszary Strategii. Misja została 
sformułowana w możliwie jak najbardziej przystępny sposób tak, aby przekaz 
był czytelny dla każdego odbiorcy. Są 4 punkty. Nie rozumie pkt. 3,  co to 
znaczy grupa defaworyzowana.  O co chodzi z tymi grupami. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że jest to Strategia, która 
będzie podstawą do pozyskiwania środków unijnych w związku z tym niektóre 
pojęcia są przenoszone z wytycznych do poszczególnych osi. Strategią tą 
będziemy się zajmować jeszcze wiele razy. Przygotowując Strategię Rozwoju 
dla Miasta Pabianic musieli się oprzeć na wytycznych, które dotyczą 
przygotowywania Strategii, jak również budowania Strategii pod wymagania 
Komisji Europejskiej  Ministerstwa Rozwoju. 
 
Naczelnik Monika Szewczyk powiedziała, że autorem projektu Strategii jest to 
Grupa ERGO Arbiter SA, która została wybrana w drodze konkursu. Na 
dokonanie wyboru miało wpływ posiadane doświadczenie firmy i cena . Przy 
opracowywaniu Strategii wzięto pod uwagę ankiety przeprowadzane wśród 
mieszkańców miasta. Od dnia 20 czerwca do 4 lica br. w formie wysłuchania 
publicznego przeprowadzono konsultacje społeczne. Od 11 podmiotów 
wpłynęły e-maile z uwagami. Wszystkie zostały uwzględnione. W dniu 28 
czerwca odbyło się wysłuchanie publiczne, w którym nikt nie wziął udziału. 
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Cena netto 14.600 zł. 
 
Pan Marcin Chmielewski odpowiedział na pytanie dot. str.16. Są to dane 
z Głównego Urzędu Statystycznego. Są to zapisy zgodne z wytycznymi 
unijnymi. 
 
Radny Tadeusz Feliksiński powiedział, że nie widzi miejsca w Strategii, żeby 
była nieodzowność pkt 3 str 45 Strategii. 
 
Pan Marcin Chmielewski powiedział, że w konkursach, w których są projekty 
finansowane ze środków unijnych są wymagania dot. polityki równości płci 
i równości szans. 
 
Radny Krzysztof Rąkowski powiedział, że w bardzo przystępny sposób 
można zdefiniować pojęcie grup zdefaworyzowanych. Są to osoby 
niepełnosprawne, 50 plus, osoby samotnie wychowujące dzieci, osoby 
długotrwale bezrobotne, byli więźniowie, są to osoby mniej pożądani od 
pełnosprawnych pracowników i dlatego też to pojęcie musi zostać ujęte 
w Strategii, co jest potrzebne przy aplikowaniu o środki zewnętrzne. Zapisy 
o równości wynikają wprost z wytycznych unijnych. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 17,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 2. Uchwała Nr XXX/405/16 została podjęta. (Zał. Nr 63) 
 
Ad.29.  
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił projekt uchwały 
w sprawie obj ęcia Podstref ą Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej 
działek poło żonych na terenie Gminy Miejskiej Pabianice.  (Zał. Nr 64) 
Rada Miejska w Pabianicach, uchwałą nr X/123/07 z dnia 27 czerwca 2007 r. 
wyraziła zgodę na ustanowienie na terenie Gminy Miejskiej Pabianice 
Podstrefy Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. W trakcie realizacji są 
wykupy terenów prywatnych na obszarze uwzględnionym w ww. uchwale. Do 
tutejszego Urzędu wpłynął wniosek właściciela nieruchomości położonej w 
Pabianicach przy ul. Partyzanckiej 133/151 (dz. nr 396/2, nr 397, nr 398, 
obręb P-l 1) oraz przy ul. Partyzanckiej 133/147 (dz. nr 23/4, obręb P-l 1), 
bezpośrednio sąsiadującej z terenem przeznaczonym pod Podstrefę Łódzkiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Przedmiotem wniosku jest prośba o podjęcie 
działań mających na celu wyrażenie przez Radę Miejską w Pabianicach 
zgody na objęcie Podstrefą ŁSSE ww. nieruchomości. Biorąc pod uwagę 
uregulowany stan prawny, gabaryty działek, których łączna powierzchnia 
wynosi 8,2668 ha oraz ich przeznaczenie w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego, a także argumentację przedstawioną we 
wniosku tj. zamiar wybudowania, zgodnie z przewidywaniami do końca 
2018r., nowego zakładu produkcyjnego, w którym zatrudnienie mogłoby 
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znaleźć ponad 100 osób, przede wszystkim mieszkańców miasta, wniosek 
należy uznać za zasadny. W związku z powyższym przedkładam projekt 
uchwały w sprawie objęcia Podstrefą Łódzkiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej działek położonych na terenie Gminy Miejskiej Pabianice przy 
ul. Partyzanckiej 133/151 oraz przy ul. Partyzanckiej 133/147. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
 
Radny Antoni Hodak zapytał Pana Prezydenta o nazwę firmy, której 
nieruchomość zostanie objęta podstrefą. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że jest to chluba naszego 
miasta i w każdej chwili tam gdzie będzie to możliwe będzie zawsze trzymał 
kciuki za tę firmę. Jest to Aflopa Nieruchomości sp. z o.o. 
 
Radny Antoni Hodak zapytał, czy słowa Pan Prezydent, że będzie trzymał 
kciuki za tę firmę są odpowiednie. Pan Prezydent powinien trzymać kciuki za 
wszystkie firmy bez względu na to jak pozytywne działania podejmowałaby ta 
firma. W związku z tym, że dochodzą niepokojące głosy poprosił Pana 
Prezydenta o jednoznaczną odpowiedź odnośnie rewitalizacji Bulwarów. 
Inwestycja ta jest planowana, jak również pozyskanie środków na tę 
inwestycję. Czy Pan Prezydent składał jakiekolwiek zobowiązania wobec 
jakiegokolwiek podmiotu prywatnego, żeby te dokumenty rewitalizacji zostały 
nie przekazane podmiotowi prywatnemu i czy Pan Prezydent ma plany, że po 
rewitalizacji te nieruchomości zostałyby przekazane prywatnej firmie.  
Poprosił Pana Prezydenta o jednoznaczną odpowiedź – tak lub nie. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że żyjemy w dwóch 
światach – w jednym świecie realnym i w drugim świecie wymyślonym. 
Państwo Radni, a w szczególności radny Antoni Hodak lubi interpretować 
wszystko co się dzieje, a przede wszystkim Jego słowa. Nie padło z moich 
ust, że jest jedna firma w Pabianicach przeze niego  wspierana. Trzyma 
kciuki za wszystkie firmy w tym mieście. Na potwierdzenie tych słów jest 
kolejne Pana radnego pytanie, które jest insynuacją, że Bulwary miałyby być 
komukolwiek przekazywane. Pan jako doświadczony, długoletni 
samorządowiec doskonale wie, że przyrzeczenie przekazania jakiekolwiek 
terenu zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami wymaga zgody 
Rady Miejskiej w Pabianicach. Rada Miejska takiej zgody nie wyraziła. 
Deklaracja ze strony wsparcia tej inwestycji po projekcie padła ze strony 
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jednej z pabianickich przedsiębiorców i nie ma ona żadnego podtekstu 
zawłaszczenia, przejęcia parku, pieczy nad parkiem. Dokładnie taka sama 
sytuacja jak ma miejsce w Parku Słowackiego, który jest utrzymywany przez 
służby miejskie, sprzątany i nawadniany przez miasto, nie jest zamknięty, nie 
jest niczyją własnością, jest miejski. Tak samo Bulwary - jest to inwestycja 
miejska dla mieszkańców miasta i nie było żadnego przyrzeczenia 
przekazywania części tych Bulwarów. 
 
Radny Tadeusz Feliksiński powiedział, że na Komisji Gospodarki Komunalnej 
miał wątpliwości, ale uspokoiła go uzyskana odpowiedź. 
 
Radny Antoni Hodak powiedział, że zadał pytanie mające na celu uzyskanie 
konkretnej informacji. Jeśli docierają do niego niepokojące informacje to 
zadaje Panu Prezydentowi pytanie. Ma pełną świadomość, że byłaby 
konieczność zgody Rady Miejskiej. Odniósł się tylko do złożonych 
zobowiązań ustnych. 
 
Radny Krzysztof Rąkowski powiedział, że cieszy się, że ta uchwała po tylu 
latach powstała. Udało się to wspólnie z przedsiębiorcą. To Pabianiczanie 
będą cieszyć się z miejsc pracy. Cieszy się, że uda się rozszerzyć Łódzką 
Specjalną Strefę Ekonomiczną na terenie Pabianic. Cieszy się, że udało się 
to zrealizować w tej kadencji. Jest to niebywały sukces Pana Prezydenta, 
Rady, jak również tego przedsiębiorcy. Zależy na tym, aby to Miasto się 
rozwijało i aby wszystkie działania, które temu służą będą miały nasze 
wsparcie. Poprosił, aby pomimo wszystko uciekać od wycieczek osobistych 
względem danych inwestorów. Wszystkim zależy, aby tworzyć przyjazny 
klimat w inwestowaniu i nie odstraszać potencjalnych inwestorów. Róbmy 
wszystko, aby stwarzać warunki dla inwestorów. 
 
Radna Monika Cieśla zapytała, czy ta działalność prowadzona przez 
przedsiębiorców nie będzie w żaden sposób zakłócała spokoju okolicznym 
mieszkańcom. 
 
Radny Piotr Różycki powiedział, że radny Krzysztof Rąkowski wyraził 
podziękowania za to, że powstaną nowe miejsca pracy. Zapytał, czy został 
podpisany list intencyjny z tym kontrahentem, że faktycznie powstanie ten 
zakład i jak wygląda kwestia legislacji, kto jeszcze w tej sprawie musi wydać 
decyzję, żeby te tereny zostały objęte podstrefą. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że inwestor deklaruje. Na  
Komisji inwestor przekazał również, że jest w fazie projektowania. Na tym 
terenie obowiązuje niedawno uchwalony Przez Radę Miejską plan miejscowy, 
w związku z tym niezależnie od tego czy teren ten będzie objęty strefą zapisy 
tego planu obowiązującą inwestora i zgodnie z zapisami planu musi wykonać 
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swoją inwestycję. Nie jest w tym zakresie żaden dokument spisywany. 
Natomiast co do uzyskania niezbędnych dokumentów poza stosownymi 
opiniami, operatami na pewno jest to kwestia złożenia kompletu dokumentów 
przez inwestora do Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, a za jej 
pośrednictwem do Ministerstwa Gospodarki. 
 
Radny Piotr Różycki zapytał, czy mamy gwarancje, że ten zakład pracy 
będzie zajmował się tym samy co zakład na Partyzanckiej. Czy firma określa, 
czym będzie zajmowała się w tym nowym zakładzie. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że inwestor na Komisji 
potwierdził, że będzie zajmować się na tym terenie produkcją, którą 
dotychczas prowadzi. Odnośnie kwestii oddziaływania na sąsiedztwo - jest to 
objęte planem dzielnicy przemysłowej, w związku z tym zapisy uchwalone 
przez Radę Miejską w planie obowiązują każdego inwestora na tym terenie, 
niezależnie od tego, czy  będzie w strefie czy poza strefą. 
 
Radny Antoni Hodak odniósł się do słów radnego Krzysztofa Rąkowskiego.  
Cały Klub jest za rozwojem Pabianic. Natomiast jesteśmy przeciwni postawy 
bezrefleksyjnego przyjmowania tak ważnych uchwał. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że każdy przedsiębiorca, 
który będzie chciał inwestować na terenie miasta Pabianic będzie traktowany 
z należytą pieczołowitością niezależnie od tego jak się nazywa, jaką ma 
firmę. Zaprasza wszystkich tych, którzy będą chcieli inwestować na terenie 
miasta Pabianic. 
 
Radny Zbigniew Grabarz zapytał, ile osób było chętnych inwestowania 
w strefę.  
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że pierwszy. 
 
Głosowanie imienne: za podjęciem powyższej uchwały – 21,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/406/16 została podjęta. (Zał. Nr 65) 
 
Radny Piotr Różycki poprosił o stworzenie stenogramu z powyższej dyskusji 
i opublikowanie jej w mediach. 
 
Ad.30.  
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz omówił projekt uchwały w sprawie 
wyra żenia zgody na oddanie w u żytkowanie wieczyste nieruchomo ści 
zabudowanych poło żonych w Pabianicach przy ul. Ko ściuszki 14 – dz. 
nr 390, ul. Ko ściuszki 14 – dz. nr 392/1 oraz przeniesienia prawa 
własno ści budynków zlokalizowanych na tych nieruchomo ściach na 
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rzecz Miejskiego O środka Kultury w Pabianicach.  (Zał. Nr 66) Instytucje 
kultury prowadzą działalność kulturalną w oparciu o ustawę o organizowaniu 
i prowadzeniu działalności kulturalnej. Na podstawie przepisów ustawy są 
jednostkami posiadającymi osobowość prawną i działają na podstawie aktu 
o ich utworzeniu oraz statutu nadanego przez organizatora. Miejski Ośrodek 
Kultury posiada osobowość prawną, jednak nie został wyposażony 
w nieruchomości do prowadzenia swej działalności statutowej. MOK korzysta 
z nieruchomości położonych przy ul. Kościuszki 14 - dz.nr 390 i ul. Kościuszki 
14 – dz.nr 392/1 na podstawie umowy użyczenia. Zgodnie z art.53 ust.2 
ustawy o gospodarce nieruchomościami organ założycielski wykonując 
ustalenia zawarte w akcie o utworzeniu gminnej osoby prawnej przenosi na 
gminną osobę prawną własność nieruchomości lub prawo użytkowania 
wieczystego w drodze umowy w formie aktu notarialnego. Przy wyposażeniu 
osób prawnych przeniesienie własności nieruchomości następuje 
nieodpłatnie oraz nie pobiera się pierwszej opłaty rocznej z tytułu 
użytkowania wieczystego. Na wyposażenie instytucji kultury w mienie 
przeznaczone są nieruchomości z gminnego zasobu. W związku 
z powyższym podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione i ma na celu 
uregulowanie dotychczasowego stanu prawnego. Ponadto oddanie ww. 
nieruchomości w użytkowanie wieczyste i przeniesienie prawa własności 
budynków na rzecz MOK ułatwi tej instytucji realizację zadań statutowych. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 21,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/407/16 została podjęta. (Zał. Nr 67) 
 
Ad.31.  
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił projekt uchwały w 
sprawie wyra żenia zgody na oddanie w u żytkowanie wieczyste 
nieruchomo ści zabudowanych poło żonych w Pabianicach przy ul. Stary 
Rynek 1 – dz. nr 193/3, ul. Stary Rynek 2 – dz. nr 264 oraz przeniesienia 
prawa własno ści budynków zlokalizowanych na tych nieruchomo ściach 
na rzecz Muzeum Miasta Pabianic. (Zał. Nr 68) Instytucje kultury prowadzą 
działalność kulturalną w oparciu o ustawę o organizowaniu i prowadzeniu 
działalności kulturalnej. Na podstawie przepisów ustawy są jednostkami 
posiadającymi osobowość prawną i działają na podstawie aktu o ich 
utworzeniu oraz statutu nadanego przez organizatora. Muzeum Miasta 
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Pabianice posiada osobowość prawną, jednak nie został wyposażony 
w nieruchomości do prowadzenia swej działalności statutowej. Muzeum 
korzysta z nieruchomości położonych przy ul. Stary Rynek 1 - dz.nr 193/3 i ul. 
Stary Rynek 2 - dz.nr 264 na podstawie umowy użyczenia. Zgodnie z art.53 
ust.2 ustawy o gospodarce nieruchomościami organ założycielski wykonując 
ustalenia zawarte w akcie o utworzeniu gminnej osoby prawnej przenosi na 
gminną osobę prawną własność nieruchomości lub prawo użytkowania 
wieczystego w drodze umowy w formie aktu notarialnego. Przy 
wyposażeniu osób prawnych przeniesienie własności nieruchomości 
następuje nieodpłatnie oraz nie pobiera się pierwszej opłaty rocznej z tytułu 
użytkowania wieczystego. Na wyposażenie instytucji kultury w mienie 
przeznaczone są nieruchomości z gminnego zasobu. W związku z 
powyższym podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione i ma na celu 
uregulowanie dotychczasowego stanu prawnego. Ponadto oddanie w/w 
nieruchomości w użytkowanie wieczyste i przeniesienie prawa własności 
budynków na rzecz Muzeum ułatwi tej instytucji realizację zadań statutowych. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 21,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/408/16 została podjęta. (Zał. Nr 69) 
 
Ad.32.  
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił projekt uchwały 
w sprawie sprzeda ży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomo ści zabudowanej poło żonej w Pabianicach przy 
ul. Gdańskiej 6. (Zał. Nr 70) Nieruchomość zabudowana położona w 
Pabianicach przy ul. Gdańskiej 6 (działki nr 262/5 i nr 262/4 o łącznej pow. 
1.054 m2) stanowi własność Gminy Miejskiej Pabianice. W planie 
zagospodarowania przestrzennego przedmiotowa nieruchomość 
przeznaczona jest do zagospodarowania na cele usługowe z dopuszczeniem 
funkcji mieszkaniowej. Wszystkie umowy najmu z dotychczasowymi 
najemcami zostały rozwiązane, lokale zostały zdane, budynek stoi pusty. Ze 
względu na stan techniczny budynków, które obecnie nie są użytkowane oraz 
z uwagi na fakt, iż zbycie nieruchomości prowadzić będzie do realizacji 
inwestycji zgodnej z zapisami miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego, a w efekcie podniesienia estetyki tego fragmentu miasta, 
Prezydent Miasta przedkłada Radzie Miejskiej projekt uchwały w sprawie jej 
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sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwentaryzacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedział, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwentaryzacji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 
uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 21,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/409/16 została podjęta. (Zał. Nr 71) 
 
Ad.33.  
Zastępca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek omówiła projekt 
uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach  prowadzonych 
przez Miasto Pabianice z autopoprawk ą (Zał. Nr 72) W dniu 06.07.2016 r. 
zostało podpisane porozumienie ze Związkami Zawodowymi Nauczycieli 
dotyczące zmian wysokości dodatku funkcyjnego dla nauczycieli z tytułu 
wychowawstwa na lata 2016 - 2017. Konieczne jest także zawarcie 
wszystkich dotychczasowych zmian w jednym akcie. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Oświaty, Kultury i Sportu. 
 
Przewodnicząca Komisji Katarzyna Miękina powiedziała, że Komisja  
Oświaty, Kultury i Sportu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały z autopoprawką – 21,   
przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/410/16 została podjęta. 
(Zał. Nr 73) 
 
Ad.34.  
Zastępca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek  przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie przyj ęcia Programu współpracy Miasta 
Pabianic z organizacjami pozarz ądowymi oraz podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003  roku o działalno ści 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017. (Zał. Nr 74) Głównym 
celem Programu współpracy Miasta Pabianic z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 
roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie jest budowanie 
partnerstwa pomiędzy Miastem i organizacjami pozarządowymi oraz 
efektywne wykorzystanie społecznej aktywności w zaspokajaniu potrzeb 
mieszkańców Pabianic. Współpraca Miasta z organizacjami pozarządowymi 
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opiera się na zasadach pomocniczości, suwerenności stron, partnerstwa, 
efektywności, uczciwej konkurencji i jawności. Przedmiotem współpracy 
miasta z organizacjami pozarządowymi jest realizacja zadań należących do 
sfery zadań publicznych wskazanych w art. 4 ust. 1 ww. ustawy, w zakresie 
odpowiadającym zadaniom miasta. Art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie jednoznacznie 
stanowi o obowiązku uchwalenia rocznego programu współpracy po 
przeprowadzeniu konsultacji z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 tejże ustawy. Konsultacje projektu 
ww. uchwały zostały przeprowadzone w trybie określonym w § 18 załącznika 
do uchwały Nr VIII/88/15 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 26 marca 2015 
r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami 
Miasta Pabianic oraz z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie i obejmowały: konsultacje z 
Pabianicką Radą Działalności Pożytku Publicznego w terminie od 21 lipca 
2016 r. do 3 sierpnia 2016 r. - uwagi zostały uwzględnione w §13 ust. 1 i w 
§14 ust. 6. Opinia wyrażona przez Pabianicką Radę Działalności Pożytku 
Publicznego stanowi załącznik do niniejszego uzasadnienia; konsultacje z 
organizacjami pozarządowym i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie w terminie od 9 września 2016 r. do 23 września 2016 r. - uwagi 
nie zostały wniesione. Z przebiegu konsultacji zostały sporządzone raporty i 
zamieszczone na stronie internetowej i tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w 
Pabianicach, w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na portalu 
ngo.um.pabianice.pl. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa. 
 
Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman powiedział, że Komisja Zdrowia, 
Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa zaopiniowała pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 21,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/411/16 została podjęta. (Zał. Nr 75) 
 
Ad.35.   
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski przedstawił projekt uchwały 
w sprawie nadania tytułu Zasłu żony dla Miasta Pabianic. (Zał. Nr 76) 
W dniu 12 lipca 2016 r. do Rady Miejskiej w Pabianicach wpłynął wniosek 
Zarządu Oddziału Miejskiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP 
w Pabianicach o nadanie tytułu Zasłużony dla Miasta Pabianic Panu Jerzemu 
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Małysze - Prezesowi Honorowemu Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Pabianicach. Zgodnie z treścią regulaminu dotyczącego nadawania 
i pozbawiania tytułu Zasłużony dla Miasta Pabianic Przewodniczący Rady 
skierował wniosek do Kapituły opiniującej wniosek. Komisja obradowała na 
dwóch posiedzeniach w dniach 13.09.2016 i 25.10.2016. W związku 
z wydaniem dla wniosku pozytywnej opinii Kapituły zostaje przedłożony 
Radzie Miejskiej niniejszy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Oświaty, Kultury i Sportu. 
 
Przewodnicząca Komisji Katarzyna Miękina powiedziała, że Komisja Oświaty, 
Kultury i Sportu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 21,   przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/412/16 została podjęta. (Zał. Nr 77) 
 
Pan Wiesław Madejski w imieniu Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Pabianicach podziękował za podjęcie powyższej uchwały. 
 
Ad.36.   
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski przedstawił projekt uchwały 
w sprawie nadania nazwy „Skwer im. in ż. Bolesława Pietrzaka” 
z autopoprawką. (Zał. Nr 78) W dniu 1 września 2016 r. do Rady Miejskiej w 
Pabianicach wpłynął wniosek Stowarzyszenia Społeczno-Kulturalnego „Nasz 
Park" o nadanie skwerowi przy ul. Szarych Szeregów im. inż. Bolesława 
Pietrzaka. W dniu 20 października wniosek został uzupełniony o uchwały 
Miejskiej Rady Seniora i Towarzystwa Przyjaciół Pabianic popierające 
inicjatywę Stowarzyszenia. Treść wniosku i uchwały popierające inicjatywę 
Stowarzyszenia „Nasz Park" zostaną przedstawione na posiedzeniu komisji 
opiniującej projekt niniejszej uchwały. W związku z treścią art. 18 ust. 2 pkt 13 
ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, który 
stanowi, że do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie 
uchwał w sprawach nazw ulic i placów przedłożony zostaje Radzie projekt 
uchwały przewidującej nadanie nazwy zgodnie z propozycją wnioskodawców. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa. 
 
Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman powiedział, że Komisja Zdrowia, 
Polityki Społecznej, Promocji i Bezpieczeństwa zaopiniowała pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
 
Głosowanie: za podjęciem powyższej uchwały – 21,   przeciw – 0, 
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wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXX/413/16 została podjęta. (Zał. Nr 79) 
 
Pani Teresa Bobowicz - Siomoł podziękowała za podjęcie powyższej 
uchwały. 
 
Ad.37.  
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz opowiedział, że wszystkie 
odpowiedzi na interpelacje, wnioski przekaże na piśmie. 
Odpowiedział radnej Moniki Cieśla, że w br. zostanie dokonana naprawa 
torowiska na odcinku w okolicach Parafii św. Floriana. Podtrzymuje 
stanowisko zawarte w odpowiedzi na interpelację w sprawie stworzenia 
gazety samorządowej, ponieważ w innych gminach jest tylko jeden publikator, 
a w Pabianicach jest ich więcej. 
 
Radna Monika Cieśła odpowiedziała, że może nie ma potrzeby powoływać 
się na opinie Rzecznika Praw Obywatelskich. Można odpowiedzieć krótko, 
że w Gminie Pabianice nie ma takiej potrzeby, aby była bezpłatna gazeta 
samorządowa skoro w Pabianicach funkcjonują dwa tygodniki i jeden 
miesięcznik. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że odpowiedź została 
udzielona na piśmie i proszę nie nad interpretować tego co zostało napisane 
bądź powiedziane. 
 
Ad.38.  
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski poinformował, że do Rady Miejskiej 
wpłynęło kolejne wezwanie z dnia 17.10.2016 r. w trybie art. 101 ust. 1 
ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do usunięcia 
naruszenia prawa tj. uchylenia przez Radę Miejską w Pabianicach uchwały z 
dnia 27 czerwca 2003 r. Nr XII/87/03 w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego złożone przez Parafię św. 
Mateusza. Po zasięgnięciu opinii prawnej stwierdzić należy, że wezwanie z 
dnia 17.10.2016 r. wniesione zostało przez ten sam podmiot, posiada ten 
sam zakres merytoryczny oraz nie zawiera nowych okoliczności, co 
wezwanie rozpatrzone w dniu 21.04.2016 r. przez Radę Miejską w 
Pabianicach podjęciem uchwały o bezzasadności wezwania o naruszenie 
prawa. Brak jest tym samym podstaw do ponownego rozpatrywania sprawy 
przez Radę Miejską w Pabianicach i podejmowania przez ten organ 
ponownie uchwały. Stanowisko takie znajduje potwierdzenie w 
postanowieniach wojewódzkich sądów administracyjnych. Naczelnik Urzędu 
Skarbowego w Pabianicach poinformował Radę o prawidłowości 
oświadczenia majątkowego radnego Sławomira Szczesio złożonego w 
związku z wygaśnięciem mandatu radnego, na skutek wyroku NSA. 
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Orzeczenie dla zainteresowanych jest do wglądu w Biurze Rady. Do Rady 
Miejskiej w Pabianicach wpłynęły 2 petycje dot. jawności obrad Rady 
Miejskiej. Zgodnie z ustawą z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz.U. 2014 
poz. 1195) petycje zostaną rozpatrzone  łącznie na sesji grudniowej, w 
drodze podjęcia przez Radę stosownej uchwały. Treść petycji została 
opublikowana w BIP. Radni otrzymali również zaproszenia na obchody 
Święta 11 listopada. Spotkanie wigilijne radnych odbędzie się 20 grudnia 
2016 r. (wtorek) o godz.15.00. Zaproszenia będą jeszcze wysyłane. 

 
Ad.39. 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski zamknął obrady XXX sesji Rady 
Miejskiej w Pabianicach o godz. 18.10. 
 
Zał. Nr 80 - Komisja Uchwał i Wniosków 
Załączniki ujęte w protokóle są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
 
 
       Protokółowała:                                            Obradom przewodniczył: 
 
    Agnieszka Michel                                          Andrzej Żeligowski  


